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موافقت چین با فاینانس پروژه های بزرگ اقتصادی
یــک منبع آگاه از موافقت چین با فاینانس پروژه های بزرگ در حوزه انرژی، 
راه و صنعت و کشــاورزی به مهر خبر داد.وی ادامه داد: در دولت دهم چینی ها 
از این راه کار اســتفاده کرده و از پول های بلوکه شــده ایران در چین استفاده 
کرده و برای احداث پروژه های بزرگ تأمین مالی می کردند.وی خاطرنشان کرد: 
مذاکراتــی بین ایــران و چین در این زمینه از مدت ها قبل آغاز شــده بود که 
خوشبختانه در سفر اخیر هیئت دولت به چین این موضوع نهایی شد به طوری 
کــه چینی ها به ازای هر یک واحد پولی که از ایران در این کشــور وجود دارد 
ســه واحد در پروژ ه های بزرگ اقتصادی ایران سرمایه گذاری می کنند.به گفته 
این منبع آگاه با این حساب پول های ایران در چین برای تأمین مالی پروژه های 

بزرگ اقتصادی به داخل کشور باز می گردد.

بخشودگی جرایم مالیاتی 
تا سقف ۳ میلیارد ریال تا پایان بهمن

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور در بخشــنامه ای، اختیار بخشودگی 
جرایم مالیاتی را تا آخر بهمن امســال، با شرایطی به مدیران کل امور مالیاتی 
اســتان ها تفویض کرد.به گــزارش خبرگزاری مهــر، داوود منظور، رئیس کل 
ســازمان امور مالیاتی کشور در راســتای مردمی سازی مالیات و تکریم مودیان 
به مناسب چهل و چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی و دهه مبارک فجر، 
طی بخشــنامه ای اختیار بخشــودگی جرایم مالیات و عوارض هر سال / دوره 
برای مودیانی که نســبت به پرداخت بدهی ســال یا دوره مربوط تا آخر بهمن 
ماه ســال جاری اقدام کنند در خصوص اشــخاص حقیقی تا سقف ۲ میلیارد 
)۲/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰( ریال و در مورد اشــخاص حقوقی تا سقف سه میلیارد 
)۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰( ریال، به مدیران کل امور مالیاتی استان ها تفویض کرد.

قیمت جهانی حبوبات افزایش نداشته است
دبیر انجمن حبوبات گفت که نوسان چندانی در بازار جهانی حبوبات وجود 
ندارد و تنها هفته گذشــته قیمت چند قلم کالا از جمله لوبیا مقداری افزایش 
یافت که اثر آن هم به این زودی در بازار داخل مشاهد نخواهد شد.سید عبدی 
افتخاری در گفت وگو با ایســنا، در پاســخ به اینکه آیا قیمت حبوبات افزایش 
یافته است؟ گفت: در حال حاضر بازار حبوبات شرایط آرامی داشته و با نوسانات 
چندانی روبرو نبودیم، فقط هفته گذشــته مقدار جزیی در لوبیا افزایش قیمت 
داشتیم که آن هم به زودی در  بازار داخل اثر نمی گذارد.وی ادامه داد: زمانی که 
تجار کالایی را وارد می کنند در مبادی ورودی کشور کالا را می فروشند. در واقع 
نوسانات قیمتی که در بازار مشاهده می شود و مصرف کننده با آن مواجه می شود 
به واسطه هایی برمی گردد که کالا را از تجار کلان خریداری  و وارد چرخه بازار 
می کنند و نیاز است دستگاه های نظارتی و مربوطه به آن نظارت داشته باشند.
دبیر انجمن حبوبات افزود: لوبیا قرمز از قرقیزســتان، لوبیا سفید از ازبکستان، 

لوبیا چیتی از ازبکستان و عدس از کانادا وارد کشور می شود.

سکه ۳۰۰ هزار تومان گران شد 
قیمت هر قطعه سکه بهار آزادی طرح جدید روزگذشته با ۳۰۰ هزار تومان 
افزایش نســبت به روز گذشــته ۲۵ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان معامله شد.به 
گزارش ایرنا، هر قطعه سکه بهار آزادی طرح جدید بر اساس نرخ اعلامی اتحادیه 
صنف فروشــندگان و سازندگان طلا، جواهر، نقره و سکه تهران در ساعت ۱۴ و 
۵۰ دقیقه دیروز ۲۵ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان داد و ســتد شد.سکه تمام بهار 
آزادی طرح قدیم با ۱۰۰ هزار تومان افزایش قیمت نسبت به روز دوشنبه، ۲۳ 
میلیون و ۷۰۰ هزار تومان خرید و فروش شــد؛ همچنین روزگذشته نیم سکه 
۱۴ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان، ربع  ســکه ۹ میلیون و ۳۵۰ هزار تومان و سکه 
یک گرمی پنج میلیون تومان قیمت خورد.علاوه بر این، در بازار طلا نرخ هر گرم 
طلای ۱۸ عیار ۲ میلیون و ۱۳۰ هزار تومان و قیمت هر مثقال طلا ۹ میلیون 
و ۲۲۸ هزار تومان شــد.بهای هر انُس طلا در بازارهای جهانی یک هزار و ۸۵۹ 

دلار و ۱۷۴ سنت بود.

اخبار کوتاه

در حالی کــه در آیین نامه واردات تاکید شــده بود که 
خودروهای وارداتی صرفاً در بورس کالا عرضه خواهند شد 
و فروش آن ها از مسیر بورس کالا است؛ هیات دولت، هفته 
گذشته، تصویب کرد که عبارت »خودروهای وارداتی صرفاً 
در بورس کالا عرضه می شــود« از بنــد ۲ آیین نامه واردات 
حذف شود؛ بر این اساس احتمالا فروش خودروهای وارداتی 
دیگر تنها از مسیر بورس کالا نخواهد بود.به گزارش ایسنا، 
زمانی که آیین نامه واردات خودرو پس از چندین بار رفت و 
برگشــت به صحن مجلس شورای اسلامی، مورد تایید قرار 
گرفت و نهایی شــد؛ در بند ۲ این آیین نامه تاکید شــده 
بود که فروش خودروهای وارداتی تنها از طریق بورس کالا 
خواهد بود.مقرر شــده بود که پس از واردات اولین محموله 
خودروهای وارداتی در ســوم دی ماه، از هفته سوم دی ماه 
این محمولــه در بورس کالا برای فروش، عرضه شــود اما 
خبری نشــد. پس از آن هم ۱۹ دی ماه اطلاعیه های بورس 
کالا از پذیرش خودروهای خارجی حکایت داشــتند و این 
انتظار می رفت که خودروهای خارجی طبق وعده داده شده 
نهایت تا پایان دی ماه در بورس کالا عرضه شوند؛ اما تاکنون 
و در حالیکه به روزهای پایانی بهمن ماه نزدیک می شــویم، 
هنوز این اتفاق نیفتاده است.همانطور که اشاره شد، علاوه بر 
متن مصوب آیین نامه واردات خودرو، بارها توسط مسئولان 
وزارت صمت تاکید شد که عرضه خودروهای وارداتی صرفاً 
از طریق بــورس کالا انجام خواهد شــد.اما اکنون آخرین 
مصوبه هیات دولت که توســط معاون اول رئیس جمهوری 
ابلاغ شــده حکایت از آن دارد کــه دو عبارت »خودروهای 
وارداتی صرفاً در بورس کالا عرضه می شــود«  و »در بورس 
کالا« حذف می شود.بدین ترتیب به نظر می رسد که دولت 
علاوه بر فروش خودروهای وارداتی در بورس کالا، برنامه های 
دیگری برای عرضه این خودروهای خارجی که قریب به پنج 

سال منع از ورود به ایران بودند، داشته باشد.
این درحالیست که موضوع تعیین قیمت این خودروهای 
وارداتی که تا پیش از این قرار بود قیمت بر روی تابلو بورس 
مشخص شود و براساس رقابت باشد؛ احتمالا با این مصوبه 
هیات دولت، نحوه تعیین قیمت متفاوت خواهد شد.پیش از 

این در مورد قیمت، اعلام شده بود ›‹خودروهای وارداتی در 
بورس کالا عرضه خواهند شــد. این خودروها در چند رده 
قیمتی قرار اســت که وارد شــوند. کمترین تعرفه از حقوق 
ورودی مربوط به خودروهای در رده قیمتی زیر ۱۰ هزار یورو 
است. حقوق گمرکی برای همه خودروها چهار درصد ثابت 
اســت )چه خودروهای زیر ۱۰ هزار یورو و چه خودروهایی 
که ســقف قیمتی ۲۰ هزار یورو را دارد(. اما سود بازرگانی 
متغیر است؛ کمترین میزان را خودروهای زیر ۱۰ هزار یورو 
خواهند داشــت. ۱۰ تا ۱۵ درصد نیز سود بازرگان است که 
وارد می کند و باقی بسته به این است که چقدر رقابت روی 

تابلو بخورد تا کشف قیمت صورت پذیرد.‹‹
گفتنی است که طبق آنچه که در آیین نامه واردات خودرو 
آمده اســت مقرر شده بود تا کارگروهی با مسئولیت وزارت 
صنعــت، معدن وتجارت و عضویــت وزارت اموراقتصادی و 
دارایی و سازمان برنامه و بودجه کشور، موظف باشند که نرخ 

ســود بازرگانی خودروهای وارداتی را برحسب ارزش )فوب( 
به گونه ای تعیین کنند که مابه التفاوت قیمت پایه با قیمت 
پایانی دربورس کالا، معادل ســود عادلانه باشــد و کارگروه 
مذکور مجاز به تعیین علی الحســاب سود بازرگانی در زمان 
ترخیص و تعیین سود بازرگانی قطعی در زمان فروش باشد.

صدور مجوز تردد خودروها با پلاک ملی  
چندی پیش سیدرضا فاطمی امین- وزیر صنعت، معدن 
و تجارت- موضوع امکان تــردد خودروهای مناطق آزاد در 
سراسر کشور با پلاک ملی را مطرح کرد و گفت: خودروهایی 
که در مناطق آزاد تردد می کنند، طبق شرایطی،  این مجوز 
را خواهند داشت که شماره گذاری ملی شده و در کل کشور 
مورد استفاده قرار گیرند؛ این موضوع می تواند کمک کننده 
بــرای افزایش عرضه در بازار باشــد.حال ایــن موضوع در 
مصوبه مذکور هیات دولت مورد اشــاره قرار گرفته و مصوبه 
پلاک گذاری ملی خودروهای مجاز به تردد در مناطق آزاد، 

ابلاغ شــده است.براســاس ابلاغیه مصوبه هیات وزیران در 
رابطه با شــیوه پلاک گذاری ملی و تردد در سرزمین اصلی 
خودروهای مجاز به تردد در مناطق آزاد تجاری - صنعتی، 
مصوب شــده اســت » طبق مقررات موجــود خودروهایی 
که مجاز به تردد در مناطق آزاد تجاری-صنعتی هســتند، 
مشــروط به پرداخت کلیه عــوارض و بدهی های مربوطه و 
حقوق ورودی )مشــتمل بر حقوق گمرکی و سود بازرگانی 
مصوب( مجاز به پلاک گذاری ملی و تردد در سرزمین اصلی 
باشند.«شــایان ذکر است در آخرین مصوبه هیات دولت که 
توسط معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شده، آمده است:هیات 
وزیران در جلسه  ۱۹ بهمن ۱۴۰۱ به پیشنهاد وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت و امور اقتصاد و دارایی و به اســتناد 
به اصل یکصد و ســی و هشــتم قانون اساســی جمهوری 
اســلامی ایران تصویب کرد:تصویب نامه تاریخ سوم شهریور 

۱۴۰۱ و اصلاحات بعدی آن به شرح زیر اصلاح می شود:
۱- در بند ۲ عبارت »خودروهای وارداتی صرفاً در بورس 
کالا عرضــه می شــود«  و عبارت »در بــورس کالا« حذف 

می شود.
۲- بند ۵ اینگونه اصلاح می شــود که خودروهایی که تا 
پیش از ابلاغ این تصویب نامه طبــق مقررات موجود مجاز 
به تردد در مناطق آزاد تجاری-صنعتی هستند، مشروط به 
پرداخت کلیه عوارض و بدهی های مربوطه و حقوق ورودی 
)مشــتمل بر حقوق گمرکی و سود بازرگانی مصوب( مجاز 
به پلاک گذاری ملی و تردد در ســرزمین اصلی هســتند.
خودروهای مســتثنی شــده از حکم بنــد )۱( تفاهم نامه 
مشترک شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و گمرک 
جمهوری اسلامی ایران به شــماره ۱۴۳۰/۱۰/۱۴۰۲ تاریخ 
۱۰ خرداد ۱۴۰۰ مشمول حکم این بند نخواهند بود.تبصره: 
قیمت خودرو برای محاســبه حقوق و عــوارض گمرکی با 
رعایت ماده ۱۴ قانون امور کمرگ مصوب ۱۳۹۰، از طریق 
سامانه مرتبط با سازمان امور مالیاتی کشور )سامانه پرداخت 
مالیات نقل و انتقال خودرو( تعیین می شود.سازمان مذکور 
موظف است اطلاعات قیمتی این سامانه را بطور مستمر به 

روز رسانی کند.

بر اساس آخرین مصوبه هیات دولت

آغاز شماره گذاری خودرو مناطق آزاد در سرزمین اصلی

 

مركز نوآوری شركت فولاد مباركه در دانشگاه صنعتی اصفهان افتتاح شد
به مناســبت دهه مبارک فجر، مرکز نوآوری شــرکت فولاد مبارکه در دانشگاه 
صنعتی اصفهان با هدف اســتفاده حداکثری از توان علمی دانشگاه ها در اولویت های 
شناسایی شدۀ صنعت فولاد، با حضور مدیرعامل فولاد مبارکه، رئیس دانشگاه صنعتی 
اصفهان و مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و نوآوری فولاد مبارکه افتتاح 
شد.  محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل فولاد مبارکه در این آئین طی سخنانی با اشاره به 
اهمیت و جایگاه نوآوری در دنیای امروز گفت: فولاد مبارکه با ایجاد مراکز نوآوری در 
دانشگاه صنعتی اصفهان درصدد نقش آفرینی در تحقق آرمان های تمدن اسلامی- 
ایرانی اســت. وی در بخش آغازین سخنان خود ضمن گرامیداشت ایام الله دهه فجر 
خاطرنشــان کرد: آن هدف مقدســی که امام خمینــی)ره( آن را در جریان انقلاب 
تعریف و دنبال کردند، صرفاً انقلاب و تغییر رژیم نبود، بلکه پایه گذاری عملکرد نوین 
اسلامی- ایرانی بود. که اگرچه در دهه های گذشته افتخارات ارزشمندی در جمهوری 
اسلامی رقم خورده اما با هدف گذاری تمدن اسلامی-ایرانی مورد نظر بنیانگذار انقلاب 

اسلامی همچنان فاصله دارد.
طیب نیا گفت: دلیل همزمانی ایجاد مرکز نوآوری فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی 
اصفهان با دهه مبارک فجر این است که یکی از پایه های ایجاد تمدن اسلامی-ایرانی، 

چنین حرکت هایی در راستای تحقق نوآوری است.
تعریف مأموریت در فولاد مبارکه

 برای تحقق تمدن اسلامی- ایرانی
وی با تاکید بر این که امروز شناخت بشر از طبیعت گسترش پیدا کرده و همین 
موضــوع عرصه های زیادی را برای نوآوری باز کرده اســت ادامه داد: بنا بر اظهارات 
متفکــران و بنیان گذاران عرصه نوآوری، قرن حاضر از جهتی بدترین شــرایط و از 
جهتی هم بهترین شــرایط برای ورود به عرصه نوآوری اســت. از این جهت بهترین 
شرایط اســت که بشر از طبیعت و در بسیاری از علوم به شناخت و پیشرفت خوبی 
دســت یافته است و همین پیشرفت ها زمینه را برای نوآوری های روز فراهم می آورد. 
اما از این نظر بدترین قرن اســت که بسیاری از نوآوری های گسترده ایجاد شده اند و 
چنانچه هر بنگاه اقتصادی یا هر شخصی بخواهد نوآوری جدیدی ایجاد کند باید به 
همه این علوم تسلط داشته باشد و هزینه و خطرپذیری زیادی را هم متقبل شود. از 
این رو شــاهد این هستیم که ورود به این عرصه در کشورمان متأسفانه بسیار اندک 
بوده است. تا جائیکه قریب به ۴۲ درصد سرمایه گذاری های خطرپذیر کشور زیر یک 
میلیارد تومان است و این نشان می دهد در مسیر نوآوری کار بزرگی صورت نگرفته و 

از دانش بنیان ها به درستی حمایت نشده است.
مدیرعامل فولاد مبارکه اظهار کرد: این شــرکت بــرای تحقق آرمان های تمدن 
اسلامی- ایرانی، ماموریت های زیادی را برای خود تعریف کرده و در سی امین سالگرد 
تاسیس به دســتاوردهای زیادی ازجمله حجم بالایی از بومی سازی، اشتغال زایی و 
تولید محصولات متنوع دســت یافته است و از این پس برای این که بتواند در حوزه 
نوآوری به طور جدی ورود کند، برای خود ماموریت های بسیار جدی تری در نظر دارد. 
به گفته طیب نیا چشم انداز فولاد مبارکه برای ۳۰ سال آینده، نقش تعیین کنندگی 
برای خلق آینده ای بهتر، رشــد اقتصادی و تحقق اقتصاد بدون نفت است، از این رو 
برای تحقق اهداف شرکت تا افق ۱۴۱۰ می توان برنامه های فولاد مبارکه برای کسب 
درآمد ۱۵ میلیارد دلاری، حفــظ و ارتقای جایگاه خود در عرصه بهترین بنگاه های 
فعال اقتصادی کشــور، ارتقای جایگاه خود در بین برترین تولیدکنندگان فولاد دنیا 
اشاره کرد. وی خاطرنشان کرد: یکی از اقداماتی که فولاد مبارکه در رویکرد جدید و 
برای دست یابی به اهداف ترسیم شده تا افق ۱۴۱۰ درنظر گرفته است، تحقق توسعه 
متوازن است. فولاد مبارکه معتقد است اگر در حوزه های مختلف توسعه پیدا نکند و 
نتواند از ظرفیت های موجود استفاده حداکثری داشته باشد، قطعا نخواهد توانست به 

اهداف خود دست یابد.
تغییر نگاه فولاد مبارکه به نوآوری از نگاه سنتی به نگاه باز

بنابر اظهارات مدیر عامل فولاد مبارکه، حوزه فناوری و نوآوری یکی از بخش های 
مهم و زیربنایی اســت که فولاد مبارکه به عنوان یک مجموعه پیشتاز از بیش از یک 
سال گذشــته تاکنون برای تحقق اهداف این بخش گام های ارزشمندی برداشته و 
معتقد اســت، اگر به عنوان یک مجموعه پیشــرو و با اهداف توسعه متوازن در این 
بخش نیز برنامه و عملکرد خوبی نداشته باشد، به یقین نخواهد توانست اهداف ترسیم 

شده را محقق کند.
وی با تاکید بر این که تاکنون بیش از ۵۰ درصد منابع و سرمایه گذاری های فولاد 
مبارکه در حوزه های تحقیقاتی در دانشگاه صنعتی بوده است، تصریح کرد: ورود فولاد 

مبارکه به حوزه نوآوری با ایجاد مرکز نوآوری در دانشگاه صنعتی اصفهان نسبت به 
گذشــته متفاوت است؛ نگاه فولاد مبارکه به نوآوری از نگاه سنتی به نگاه باز و همه 
جانبه تغییر پیدا کرده و هدف گذاری آن سرمایه گذاری در دانشگاه های پیشرو است. 
طیب نیا در همین زمینه تاکید کرد: فولاد مبارکه در نگاه جدید، صرفا به کسب و کار 
خود نگاه نمی کند بلکه به کسب و کارهای مجاور و جدید نیز تمرکز دارد و به گونه ای 
برنامه ریزی کرده است که ۲۰ درصد سرمایه گذاری خود را بر کسب و کارهای جدید 
متمرکز نماید. از این رو با حضور و سرمایه گذاری در مراکز دانشگاهی و کمک گرفتن 
از ظرفیت های آن ها تلاش دارد تا به اهداف توسعه متوازن شرکت و توسعه پیرامون 

خود و در نهایت به توسعه کشور همت گمارد.
نوآوری، منبعی برای تولید ثروت و رشد اقتصادی

وی با اشــاره به این که تعداد قابل توجهی از مدیران تاثیرگذار کشــور، محصول 
دانشگاه های برتری همچون دانشــگاه صنعتی اصفهان هستند، عنوان کرد: نگاه به 
نــوآوری، باید نگاهی ویژه باشــد چراکه نوآوری یکی از منابع تولید ثروت و رشــد 
اقتصادی است. فولاد مبارکه در سی ساله دوم عمر خود بنا دارد تا آن اتفاق میمون 
بیرونی را رقم بزند. از این رو معتقد است نوآوری منبعی برای تولید ثروت و از منابع 
رشــد اقتصادی اســت و فولاد مبارکه به عنوان یک بنگاه اقتصادی به معنی واقعی، 
علاوه بر توســعه مرزهای دانش کشور، با نگاه توسعه اقتصادی کلان خود و کشور پا 

به این عرصه گذاشته است.
پیشرفت صنعت و توسعه دانش از طریق اقتصاد نوآورانه

مدیر عامل فولاد مبارکه با اشــاره به ظرفیت های بالای دانشگاه در تحقق توسعه 
اقتصادی، خاطرنشــان کرد: این شــرکت به عنوان یک بنگاه اقتصادی پیشران، از 
دانشگاه انتظار دارد، این ظرفیت علمی به حل مشکلات موجود کشور، به ویژه صنعت 
و نگاه به اقتصاد نوآوری کارگشا باشد. اقتصاد نوآورانه ای که هم به نفع صنعت است 

و هم توسعه دانش و دانشگاه را درپی دارد.
وی خاطرنشــان کــرد: صبر و حوصله دانشــگاه در انجــام فعالیت های علمی  و 
تحقیقاتی باید در کنار چابکی و چالاکی صنعت قرار گیرد تا بتواند با اقدامات علمی  و 
پژوهشی خود اقتصاد نوآوری را محقق کند. به طور کلی سرعت باید در کنار اقتصاد 

نوآوری قرار گیرد تا نتیجه مطلوب در همه بخش های صنعت اتفاق افتد.
هدف از ایجاد مراکز نوآوری تبدیل استان اصفهان

 به قطب نوآوری و فناوری کشور است
مدیــر عامل فولاد مبارکه تصریح کرد: هدف  فولاد مبارکه از ایجاد مراکز نوآوری 
در دانشگاه ها این است که استان اصفهان را به قطب نوآوری و فناوری کشور تبدیل 
کند و این همت جانانه دانشگاهیان را می طلبد. به گونه ای که حتی دانشگاه صنعتی 
بــه عنوان مرکز حرکت، هدایت و تحقق این ایده ها در این مرکز، انتظار صنعت را با 

هدایت منابع علمی و پژوهشی خود برآورده نماید.
 در این آئین همچنین، معاون تکنولوژی فولاد مبارکه، مشــاور مدیر عامل فولاد 
مبارکه در حوزه دانش بنیان، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و نوآوری 
فولاد مبارکه، معاون پژوهش و فناوری دانشــکده صنعتی اصفهان و رئیس دانشگاه 
صنعتی اصفهان طی بیاناتی در خصوص اهمیت افتتاح مرکز نوآوری شــرکت فولاد 

مبارکه در دانشگاه صنعتی اصفهان چنین گفتند؛
فولاد مبارکه با ایجاد مرکز نوآوری در دانشگاه صنعتی اصفهان 

به مقوله ارتباط دانشگاه با صنعت عینیت بخشید
سید علی محمد میرمحمدی میبدی، رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان:

امروز وظیفه ما این اســت که به دنبال پرورش نیروهای نوآور باشیم؛ باید نقش 
خــود را در عرصه های نوآور به خوبی ایفا کنیم و فولاد مبارکه با ایجاد مرکز نوآوری 
در دانشــگاه صنعتی اصفهان، نخستین گام در این زمینه را برداشت و مقوله ارتباط 

دانشگاه با صنعت را عینیت بخشید.
باید در نظر داشته باشیم نخستین گام در ارتباط دانشگاه و صنعت، تبلور نوآوری 
در صنعت است. امروز باید سیاست  گذاری نوآوری را کلید بزنیم؛ امیدوارم بتوانیم از 
فرصت های جدید اســتفاده بهینه داشته باشیم و تلاش های خود را هم افزا کنیم در 
این راه و مسیر روشن همه دانشگاهیان، دانشجویان و اساتید دانشگاه صنعتی اصفهان 

آمادگی خود را برای حضور و شکوفایی در عرصه صنعت را اعلام می کنند.
امروز تمام کشور به وجود فولاد مبارکه افتخار می کند

محمد ناظمی هرندی معاون تکنولوژی فولاد مبارکه:
طی ســی سال اخیر کارهای بزرگ در فولاد مبارکه انجام شده است. این شرکت 

که برای تولید ۲.۴ میلیون تن فولاد در سال در نظر گرفته شده بود اما هم اکنون به 
مجموعه ای با ظرفیت ۱۰میلیون تن تولید تبدیل شــده است. واقعیت این است که 
در مســیری که فولاد مبارکه تاکنون طی نموده عوامل مختلفی نقش آفرینی کردند 
که از جمله این عوامل می توان به همکاری مؤثر مجموعۀ فولاد مبارکه با بسیاری از 
مجموعه های دانشگاهی و دانش بنیان کشور اشاره کرد که همه آنها کمک کردند تا 
این شرکت با حل مسائل خود یکی پس از دیگری پله های رشد و ترقی را طی نماید 

و به این نقطه برسد که امروز تمام کشور ایران به وجود آن افتخار می کند.
توجه ویژه به دو موضوع و الزام جدید به نام نوآوری و پایداری

در راهکار هایی که شرکت های متعالی یا پیموده اند یا در حال انجام هستند، توجه 
ویــژه به دو موضــوع و الزام جدید به نام نوآوری و پایداری اســت. به همین منظور 
مدیریت شــرکت برای آینده، فولاد مبارکۀ نوآور و پایدار را تعریف و بر همین اساس 

اسناد استراتژیک مرتبط با آن را تدوین نموده است.
امروز که در دانشــگاه صنعتی اصفهان با امضای ایــن تفاهم نامه و افتتاح مرکز 
نوآوری در دانشــگاه، در حقیقت شروع و افتتاح یک رویکرد در دانشگاه های مختلف 
در کشــور را آغاز کردیم. و در این مســیر با رویکرد حمایت و استفاده حداکثری از 
ظرفیت های علمی نخبگان کشــور، بنا داریم تلاش ها و ظرفیت های این عزیزان را به 
ســمت موضوعات کلان زمان حال و به ویژه آینده صنعت فولاد کشورسوق دهیم تا 
موضوعات به ســمت کلان روندها سوق داده شوند. موضوعاتی که نه فقط مشکلات 
فولاد مبارکه بلکه مباحث کلان صنعت فولاد کشــور را در بر خواهد گرفت. مصمم 
هستیم که در این مسیر دانشجویان را پذیرا باشیم. تا آنها فولاد مبارکه و صنعت فولاد 
کشور را بیشتر بشناسند و با انتخاب موضوعات مورد توجه صنعت و کار کردن روی 
آن ها ضمن توانمند سازی خود، در حل مشکلات و چالش ها نیز منشأ اثر واقع شوند.

ظرفیت های دانشگاهی با توانمند شدن به هسته های فناور 
و شرکت های دانش بنیان بزرگ تبدیل خواهند شد

در این فرایند علاوه بر این که موضوعات و مشــکلات صنعت حل خواهد شــد، 
ظرفیت های دانشــگاهی نیز با توانمند شدن به هسته های فناور و شرکت های دانش 

بنیان بزرگ تبدیل خواهند شد.
برای افق 1410 فولاد مبارکه 1.5 درصد فروش پیش بینی شده 

خود را به موضوعات فناوری و نوآوری اختصاص خواهد داد
بــا توجه به اهمیت افزایش همکاری صنعت و دانشــگاه فــولاد مبارکه به گونه 
هدف گذاری کرده اســت که برای ســال آینده نیم درصد فروش خود را به حمایت 
حوزه های نوآوری و فناوری اختصاص دهد که البته لازم است اکوسیستم نوآوری این 
ظرفیت را جذب نماید. پس از آن برای افق ۱۴۱۰برنامه فولاد مبارکه این اســت که 
حدود ۱.۵ درصد از فروش پیش بینی شــده را بتواند به موضوعات فناوری و نوآوری 

اختصاص دهد.
فولادمبارکه تا سال آینده از 150 پایان نامه و ایجاد 10 هسته 

پژوهشی در دانشگاه صنعتی اصفهان حمایت می کند
یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و نوآوری

 فولاد مبارکه:
براســاس برنامه زمان بندی شده امروز افتتاح اولین مرکز نوآوری فولادمبارکه در 
یک دانشگاه پیشرو کشور رقم می خورد که امیدوارم تا سال آینده، هدف تعیین شده 

برای رسیدن به ۱۵۰ پایان نامه و ایجاد ۱۰ هسته  پژوهشی را شاهد باشیم.
حرکتی که آغاز شده می تواند الگویی برای همکاری استراتژیک دانشگاه و صنایع 
بزرگ باشد که این اقدام می تواند آینده اصفهان و حتی کشور را تحت تأثیر قرار دهد.

در بسیاری از کشورها ارتباطات دانشگاه و صنعت موجب خلق ثروت می شود که 
البته در کشور ایران نیز حرکت هایی شروع شده و شرکت فولاد مبارکه در این زمینه 

پیشگام بوده است.
نقطه ای که در آن ایستاده ایم جای رشد بیشتری دارد و اگر این مسیر به فرآیندی 

مولد تبدیل شود می توانیم پایداری آن را تضمین کنیم.
مدل رشد زیست بوم فناوری و نوآوری در سال گذشته به دستور مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه طراحی شد و بنا بر این بوده که این مدل به آینده درخشان صنعت فولاد 
منجر شــود. همچنین در گذشته به صورت زنجیره ای در زیست بوم نوآوری اقدامات 
خوبی انجام شده است ولی با ایجاد ارتباط بیشتر و صحیح تر، این هویت ها می توانند 

مؤثرتر عمل کنند. 
برای رسیدن به این مهم باید ارتباط معنادار جدی میان دانشگاه و صنعت ایجاد 

شــده، منابع مالی و ... فراهم شــود و از نظر قرابت فیزیکی نیز بسترهای لازم ایجاد 
شــده تا ابرروندهای صنعت در دانشگاه اطلاع رسانی شده تا اگر کسی در این زمینه 

اقدامی انجام داد بتوانیم نوید ایجاد یک کسب وکار را به او بدهیم.
حدود ۷ ماه پیش مذاکراتی با رئیس دانشــگاه صنعتی انجام و بنای افتتاح مرکز 
نوآوری گذاشته شده تا در نهایت هسته های فناور از دل دانشگاه بیرون آید. همچنین 
طرح هایی در دانشــگاه و هسته های فناور بررسی شده تا قبل از ایجاد مرکز نوآوری 

این طرح ها اجرایی شوند.
براســاس برنامه زمان بندی شده امروز افتتاح اولین مرکز نوآوری فولادمبارکه در 
یک دانشگاه پیشرو کشور رقم می خورد که در همین راستا از حمایت های مدیرعامل 
و معاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکه قدردانی می کنم و امیدوارم تا سال آینده، 
هدف تعیین شــده برای رســیدن به ۱۵۰ پایان نامه و ایجاد ۱۰ هسته  پژوهشی را 
شاهد باشیم. این رویدادها، باعث امیدآفرینی هرچه بیشتر مردم کشور به ویژه جامعه 

دانشگاهی و دانشجویان کشور می شود.
فولاد مبارکه بر این باور است که مجموعۀ دانشگاه ها را

 باید به عنوان یک محور بزرگ در قطب نوآوری لحاظ نماید
امیر مظاهری مشاور مدیر عامل فولاد مبارکه در حوزه دانش بنیان:

بیش از یک ســال است که پازل نوآوری شرکت فولاد مبارکه تعریف شده است.
پازلی که قطعاً باید با حضور دانشگاه ها کامل شود.

در این راســتا برای اینکه بتوانیم با دانشگاه ها ارتباط برقرار کنیم، طی فرایندی 
به گونه ای برنامه ریزی کردیم تا مجموعه های نوآور دانشــگاهی را به این پازل اضافه 
کنیم. فولاد مبارکه بر این باور است که مجموعۀ دانشگاه ها را باید به عنوان یک محور 
بزرگ در قطب نوآوری لحاظ نماید. برای ارتباط با دانشگاه در گام نخست نسبت به 
امضای تفاهم نامه با دانشگاه های مختلف اقدام نموده ایم. به نحوی که در حال حاضر 
فولاد مبارکه با اکثر دانشگاه های بزرگ کشور تفاهم نامه همکاری امضا نموده یا در 
حال عقد قرارداد است. همچنین در بعضی از مراکز دانشگاهی مانند دانشگاه صنعتی 
اصفهان که طی سال های گذشته ارتباط خوبی داشتیم به این نتیجه رسیدیم که باید 
کارهای جدی تری در آنها با شــتاب بیشتری انجام شود. در برنامه های بعدی تلاش 
خواهیم کرد دانشگاه صنعتی به عنوان یک قطب فنی به فولاد مبارکه کمک کند. در 
حال حاضر این مجموعه به عنوان پایگاهی برای ارتباط با صنعت استقرار یافته است.
یکــی از اتفاقات خوب دیگر، عضویت مدیرعامل فــولاد مبارکه در هیات امنای 
دانشــگاه است که باعث تحقق بخشی از مسئولیت های اجتماعی فولاد مبارکه شده 
است. اما با افتتاح مرکز نوآوری فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی، مسائل آینده فولاد 
مبارکه بررســی شده که این موضوع می تواند باعث شتاب بخشیدن به همکاری های 

میان این دو مرکز علمی و صنعتی کشور شود.
مدیران فولاد مبارکه برای رقم خوردن این موضوع زحمات زیادی کشیدند که به 
همین خاطر از همه این عزیزان تشــکر می کنیم و امیدواریم که نتایج این زحمات، 
درخور شــأن فولاد مبارکه و دانشــگاه صنعتی باشــد. با این اتفاق می توانیم شاهد 
جلوگیری از خروج نخبگان از کشور و خدمات زیادی به صنعت و اقتصاد کشور باشیم.
گفتنی اســت، در این آیین، تفاهم نامه ای میان شرکت فولاد مبارکه و دانشگاه 
صنعتی اصفهان با موضوع انجام پروژه های پژوهشی در قالب اعتبار پروژه )گرنت( بر 
اساس سند توسعه زیست بوم فناوری و نوآوری فولاد مبارکه در محل دانشگاه صنعتی 

اصفهان به امضا رسید.

عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار با بیان اینکه 
فاصله بین خط معیشت و دستمزد کارگران زیاد شده 
است، پیشــنهاد فصلی شــدن حقوق و دستمزدها را 
مطرح کرد و گفت: به جای آنکه چانه زنی های فشرده 
مزد هر ســال به اسفندماه موکول شود، دستمزد را به 
شکل فصلی نسبت به تورم بررسی و در شش ماهه دوم 
ترمیم  کنیم.علی اصلانی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر 
تعیین سریع تر رقم هزینه سبد معیشت کارگران اظهار 
کرد: علیرغم آنکه تاکنون چند جلسه شورای عالی کار 
برگزار شــده اما تنها چیزی که در شورا صحبت نشده، 
موضوع مهم دســتمزد بوده است در حالی که جلسات 
کمیته مزد باید زودتر آغاز می شد و به نتیجه می رسید.

وی ادامه داد: سال گذشته مدیریت خوبی صورت گرفت 
و با همراهی و همدلی شرکای اجتماعی رقم دستمزد 

زودتر تصویب شــد ولی در حال حاضر با توجه به آنکه 
تا پایان سال زمان زیادی باقی نمانده هنوز رقم هزینه 
ســبد معیشت کارگران مشخص نشده که بتوانیم وارد 
چانه زنی های مزدی شــویم.عضو کانون عالی شوراهای 
اسلامی کار درباره دلیل این تاخیر گفت: امسال با توجه 
به فاصله بین خط معیشــت با تورم، رقم های متفاوتی 
برای ســبد هزینه معیشت ارائه می شود ولی اگر همان 
رقــم  ۱۴ میلیون تومانی را کــه وزارت کار در گزارش 
اخیر خود اعلام کرد مدنظر قرار بدهیم، هزینه ســبد 
معیشــت نباید کمتر از این رقم باشد.به گفته اصلانی، 
فاصله بین خط معیشــت و حقوق کارگران باعث شده 
ورود به بحث دستمزد برای نماینده کارگر و کارفرما و 
دولت دشوار شود. حداقل دستمزد امسال چهار میلیون 

و ۱۰۰ هزار تومان بود.

خجســته مهر باتاکید بر ضرورت شتاب بخشی به 
نگهداشت توان تولید میدان های گازی گفت:چشم انداز 
ترسیم شده برای این شرکت افزایش تولید گازبه مقدار 
۱۴۲ میلیارد مترمکعــب خواهد بود.به گزارش وزارت 
نفت، محســن خجسته مهر روز گذشــته در بازدید از 
میدان های آغار، دالان و دی و پالایشگاه گازی فراشبند 
با بیان اینکهک ســوم از ذخایر گازی کشور در استان 
فارس و تحت مدیریت شــرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران قرار دارد، گفت: بر اساس برنامه ریزی انجام شده 
افزایش ۱۴۲ میلیون مترمکعبی گاز با سرمایه گذاری 
۳.۶ میلیارد دلار برای توســعه ۱۳ میدان گازی و دو 
طرح افزایش فشار در این شرکت دیده شده است.وی 
به افزایش روزافزون گاز در بخش های مختلف کشــور 
اشاره و تصریح کرد: هدف بنده از سفر به استان فارس 

بازدید از طرح های مهم افزایش تولید گاز همچون پروژه 
افزایش تولید آغار و دالان، پالایشگاه گاز فراشبند است.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران آمادگی این شرکت 
را برای افزایش تولیــد روزانه ۷ میلیون مترمکعبی از 
میدان های آغــار و دی در ســال ۱۴۰۲ اعلام کرد و 
افزود: با تکمیل توسعه میدان های گازی آغار و دی در 
مجموع حدود ۲۵ میلیون مترمکعب گاز تا پایان سال 

۱۴۰۳ به ظرفیت تولید کشور افزوده شود.
خجســته مهر ادامه داد: هم اکنون پالایشگاه گازی 
فراشبند با حداکثر ظرفیت خود )۴۵ میلیون مترمکعب 
در روز( عملیاتی اســت، اما بر اســاس برنامه ریزی با 
ســرمایه گذاری حدود ۱۷۷ میلیون دلاری قرار است 
ظرفیــت این پالایشــگاه در فاز دوم بــه ۷۰ میلیون 

مترمکعب در روز برسد.

افزایش ۵۰ درصدی ظرفیت تولید گاز ایران تا سال ۱۴۰۸پیشنهاد فصلی شدن حقوق و دستمزد به جای چانه زنی آخر سال


